
 

                    PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată, on-line,  a Consiliului local   municipal 

Târgu Mureş din data de 22  septembrie  2021 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la  începutul şedinţei 

21 consilieri locali. În timpul lucrărilor şedinţei s-a conectat şi dl. consilier Suciu Horaţiu, 

ca urmare, sunt prezenţi 22 consilieri. Absentează dl. consilier Iszlai Tamas.  

Dl.  consilier Kelemen: - suntem statutari, faţă de o şedinţă de îndată, lipsesc 

doar 2 consilieri, ceea ce vă mulţumesc.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea arondării creşelor din subordinea 

municipiului Târgu-Mureş unităţile de învăţământ preşcolar cu program prelungit cu 

personalitate juridică conform modificărilor aduse Legii Educaţiei Naţionale prin O.U.G. 

Numărul 102/2021:  

Dl.  consilier Kelemen: - Cine o să prezinte materialul, domnul director Lobonţ 

dumneavoastră?  Vă rog, aveţi cuvântul.  

Dl. director Lobonţ Horaţiu: - Bună ziua. În data de 15 septembrie a ajuns 

Ordonanţa de Urgenţă numărul 100/2021. Referitoare la opţiunea Primăriei municipiului 

Târgu Mureş şi în special a dumneavoastră ca factori decizionali,  de a aronda creşele 

unităţilor cu personalitate juridică din, unităţile preşcolare cu personalitate juridică din 

municipiul Târgu Mureş. Această ordonanţă prevede în acelaşi timp că dacă sunt mai 

multe creşe,  numărul creşelor este mai mare decât numărul grădiniţelor cu personalitate 

juridică, atunci se poate opta şi pentru alte instituţii. În primul rând, această hotărâre, 

adică astăzi rugămintea noastră este să votaţi dacă sunteţi de acord sau nu, să trecem, să  

treacă unităţile de învăţământ în subordinea Ministerului Educaţiei. Iar dacă sunteţi de 

acord până la data de 1 octombrie 2021 se va modifica reţeaua şcolară tot printr-o 

hotărâre de consiliu, dar strict referitor la aceste şase unităţi de învăţământ antepreşcolar. 

Dl.  consilier Kelemen: - Mulţumesc, deci, acum de fapt, decidem doar de 

arondarea instituţiilor şi pe urmă distribuirea acestora în subordinea diferitelor instituţii 

cu personalitate juridică, decidem ulterior. Am înţeles, mulţumesc domnul director. Dacă 

există vreun 

Dl. consilier Maior: - Domnule preşedinte, am şi eu domnul preşedinte, 

Dl. consilier Pui: -  Şi eu doresc să intervin. 

Dl.  consilier Kelemen: - După domnul Maior aveţi cuvântul. Vă rog, domnul 

Maior aveţi cuvântul. 

Dl. consilier Maior: - Am trei întrebări şi un amendament.  Prima întrebare: ce 

se întâmplă cu personalul din creşe, bucătar, îngrijitori, personalul de la curăţenie, 

asistentele medicale, şefele de centrul, în condiţiile în care  OUG 100 prevede a fi 



preluate doar posturile de educator puericultor? Dacă îmi puteţi da răspunsul acuma ca să 

pot trece la celelalte două. 

Dl. director Lobonţ Horaţiu: - este şi domnul inspector general Paşcan Sabin eu 

ceea ce pot să vă spun este că în urma discuţiilor cu dânsul de ieri, am fost asiguraţi că 

întreg personalul din creşe va trece în subordinea şi îşi vor regăsi locurile de muncă în la 

Ministerul Educaţiei, iar referitor la funcţiile de conducere vor mai încerca să găsească o 

soluţie. 

Dl. consilier Maior: -  Domnul Horaţiu, cu toată stima care v-o port, încă o dată 

cu răspuns da sau nu. La ora actuală  personalul din creşe, bucătar, îngrijitori, femeile de 

la curăţenie, asistentele medicale, lăsaţi  şefele de centru, că văd că acuma v-aţi axat pe 

ele, vor fi delegate sau nu? 

 Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Pot să zic eu, sunt Sabin Paşcan - 

inspector şcolar general. 

În cadrul videoconferinţei de ieri avută cu Ministerul Educaţiei Naţionale tocmai 

pe această problemă, exact această întrebare pe care a adresat-o şi domnul Claudiu Maior 

am adresat o şi eu domnului secretar de stat Sorin Ion.  Răspunsul pe care domnia lui l-a 

dat a fost următorul. În momentul în care vom prelua creşele, le vom prelua personalul 

angajat în momentul de faţă în creşe, iar numărul de posturi bineînţeles că va creşte la 

nivelul judeţului Mureş, iar această creştere a numărului de posturi va fi reglementată 

ulterior printr-un ordin de ministru. Deci, răspunsul domnul Claudiu Maior, noi vom 

prelua creşele cu personalul  care în momentul de faţă este angajat în creşe. Asistentele 

medicale exact ca şi în unităţile de învăţământ ele sunt în subordinea Direcţiei de 

Sănătate Publică Mureş. 

Dl. consilier Maior: -   În regulă. A doua întrebare, domnul  inspector, dacă tot 

sunteţi,  bună ziua şi dumneavoastră şi doamnei inspector adjunct. 

 Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Vă salut cu mare drag. Bună ziua!  

Dl. consilier Maior: -   Cum vom funcţiona de la 1 octombrie, dacă Legea 263 

din 2007 şi HG 1252 pe 2012 sunt abrogate şi personalul nu are contracte de muncă 

încheiate cu şcoala arondată? 

Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Deci, noi preluăm creşele până la 1 

octombrie cu tot personalul din creşe,  iar  dacă aţi citit această ordonanţă aţi văzut că la 

un moment dat spune că Ministerul Educaţiei Naţionale în termen de 30 de zile de la 

publicarea acestei ordonanţe va trebui să emită şi o metodologie. Cu siguranţă, aspectele 

legislative vor veni odată cu metodologia. Iar contractele de muncă a personalului care 

este acum angajat în creşe   se va reface cu unitatea de învăţământ la care va fi arondată 

cu personalitate juridică. 

Dl. consilier Maior: -   De acord. Nu vreau să vă pun într o situaţie proastă că nu 

asta e ideea. Eu v-am întrebat cum va funcţiona de la 1 octombrie. Deci deocamdată nu 

ştiţi. Eu nu ştiu de ce graba e atât de mare să facem hotărârea. Cu ce va mai apărea,  alte 

oraşe încă nu au votat. 

Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Dacă nu se întâmplă fenomenul până la 1 

octombrie, nu mai putem prelua creşe. 

Dl. consilier Maior: -   Am înţeles. O altă întrebare şi cu asta o să propun 

amendamentul. Cât vor plăti părinţii contribuţia lunară, din moment ce au fost încheiate 

contractele de furnizare de servicii conform HCL 211 din 22 06 2021 care încă este în 

vigoare? Aveţi o idee cel puţin aşa 



Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Nu ştiu ce prevede acest  HCL  la care 

dumneavoastră faceţi trimitere. Nu ştiu, acum, în momentul de faţă Creşele sunt în 

subordinea primăriilor, nu ştiu cum funcţionează ele, nu ştiu ce costuri presupun din 

partea părinţilor. Eu vă pot spune faptul că avem un ordin de ministru care prevede costul 

standard per elev la copiii antepreşcolar şi este mult mai mare decât costul standard per 

elev pentru copiii din învăţământul preşcolar. Ce se întâmplă după întâi septembrie nu vă 

pot spune, pentru că avem, aşteptăm şi noi aspectele legislative. Această ordonanţă pe 

care dumneavoastră acum,  mă rog,  întâlnirea pentru care ne-am adunat aici, este să 

dezbatem această ordonanţă de urgenţă a Guvernului prin care trebuie să stabiliţi 

dumneavoastră dacă doriţi ca creşele să vină la Ministerul Educaţiei sau să rămână la 

primării. Dacă rămân mai departe la primării se înfiinţează personalitate juridică şi costul 

standard per elev îl distribuiţi  sau îl gestionaţi  dumneavoastră. Deci ce se întâmplă după 

1 octombrie nu pot să vă spun, că nici eu nu ştiu, ceea ce discutăm acum în momentul de 

faţă este dacă doriţi Creşele să rămână la primărie sau să treacă la Ministerul Educaţiei. 

Dl. consilier Maior: -   Am înţeles. Domnul preşedinte, amendamentul să vi-l 

citez şi cu asta eu am încheiat, datorită faptului că sunt foarte multe lucruri pe care nu le 

ştim din 1 septembrie, eu aş propune un amendament: să se ofere personalului din creşe 

care va fi disponibilizat sau care nu se regăseşte pe organigramă, funcţii similare conform 

legii. Deci, nu cer nimic altceva, dar oamenii care astăzi lucrează să se regăsească în, şi 

aşa cum a spus şi domnul inspector şcolar general  se pare că se vor rezolva lucrurile 

astea dar încă nu le ştim exact. Deci, eu am un amendament ăsta cu asta am încheiat. 

Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Fac o completare la ceea ce aţi spus 

dumneavoastră, domnul Maior, în discuţia pe care am avut o ieri cu domnul director 

Lobonţ şi cu o doamnă, nu-i mai retin numele, exact asta am şi spus, dacă în momentul 

de faţă avem personal angajat în creşe şi avem funcţii, dumneavoastră, libere sau posturi 

libere, angajaţi aceste persoane ca momentul în care le preluăm să le preluăm direct ca 

angajate de acolo adică să nu rămână personal neangajat cu contract de muncă. Deci un 

mandat limitat a sugerat şi dumneavoastră prin acest amendament nu. Dacă am înţeles eu 

bine 

Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc foarte mult, dau cuvântul pentru răspuns 

domnului viceprimar Portik. 

Dl. viceprimar Portik: - Bună ziua! Aş dori să fac menţiunea că am avut o 

discuţie şi  azi-dimineaţa şi ieri de mai multe ori în această speţă, fiind vorba despre o 

urgenţă. Eu zic că nu este nevoie de amendamentul acela care a fost formulat de domnul 

Maior, pentru că oricum Consiliul Local o să decidă despre desfiinţarea acestor funcţii şi 

momentan noi luăm numai o decizie de  

Dl. consilier Maior: - … nu mai decideţi dumneavoastră. 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul consilier, vă rog, totdeauna vă dau cuvântul. 

Faptul că începeţi să vorbiţi între timp ce cineva care vorbeşte, este absolut, nu pot să 

accept. Vă rog, vă dau cuvântul. 

Dl. consilier Maior: - Deci domnul vice, 

Dl. consilier Kelemen: - Când a terminat dl. viceprimar, vă dau cuvântul, 

domnul Maior. Ok? 

Dl. consilier Maior: - Dar mi-aţi spus domnul Maior, de asta am preluat 

cuvântul.  

Dl. viceprimar Portik: - Acuma, despre ceea ce decidem este un acord de 

principiu. Aş dori să vă atrag atenţia, acesta este … 



Dl. consilier Maior: - Domnul preşedinte şi eu doresc să dau răspunsurile după 

aceea 

Dl. viceprimar Portik: - Si după aceea o să avem o un HCL care o să intre pe 

şedinţa ordinară acum în luna septembrie, şi atunci o să decidem faptic după ce 

Inspectoratul şcolar ne dă răspunsul referindu-se la acest proiect care acum este propus 

către dumneavoastră. 

Dl. inspector şcolar  Sabin Paşcan: - Da, aşa e. 

Dl. consilier Maior: - Deci, domnul preşedinte, o hotărâre cu acord în principiu, 

îi acord în principiu, nu e o hotărâre care poate fi pusă în aplicare. Deci, domnul 

inspector, să nu cădeţi în plasă, că acord în principiu o puteţi folosi. Nu-l puteţi folosi. Vă 

trebuie o hotărâre. Deci, ceea ce vorbeşte domnul viceprimar e clar că nu este pregătit 

pentru lucrul ăsta. Este o prostie să spui că dai un acord în principiu. Am spus un singur 

lucru, facem un amendament în care le garantăm oamenilor care astăzi sunt angajaţi că 

vor rămâne li se vor da posturi similare. Nu e obligatoriu să rămână directori dar îi oferi 

un post similar, cum zice legea. N-am spus altceva nimic, dar acordul în principiu este o 

prostie, domnul preşedinte. 

Dl. consilier Kelemen: - Dl. consilier este clar, o să supun la vot la un moment 

dat proiectul de hotărâre şi pe urmă, vedem, amendamentul, dar si . Dl. Pui, aveţi 

cuvântul şi pe urmă dl. Tamasi. Şi d-na Kakassy. 

Dl. consilier Kiss: - Şi eu  am cerut cuvântul,   probabil nu s-a auzit. 

Dl. consilier Pui: - Mulţumesc, domnule preşedinte. În primă fază nu aş vrea să 

fac referire direct la material, dar vreau să vă spun că mi se pare incredibil ce modul de 

lucru pe care îl avem şi chiar uneori chiar mă gândesc că este chiar o bătaie de joc. Am 

solicitat în nenumărate rânduri în privat ca atunci când se întâmplă şedinţe de îndată, 

şedinţe extraordinare, să ni se trimită o dată cu materialul şi justificarea urgenţei în scris. 

Nu a funcţionat. Am solicitat-o în plenul Consiliului Local şi am fost susţinut şi de restul 

colegilor, pentru că până la urmă este o chestiune normală să ştim justificarea urgenţei 

pentru a ne putea documenta despre asta. Se pare că tot nu a funcţionat şi eu cred chiar 

cineva din primărie chiar nu îşi face treaba, pentru că noi consilierii solicităm diferite 

lucru şi cineva dacă are chef le face,  dacă nu, nu le face. M-am uitat şi eu şi am văzut 

într-adevăr Ordonanţă de urgenţă este dată, publicată în Monitorul Oficial doar în 15 

septembrie, dar referatul de aprobare a fost înregistrat de direcţia şcolii în 16 septembrie. 

Noi acum două zile am avut o altă şedinţă de Consiliu Local şi nu înţeleg de ce nu a intrat 

materialul atunci. Am observat, de asemenea, că secretarul primăriei a trimis către 

Direcţia Juridică să emită raportul doar în 21. Din 16 au trecut câteva zile şi mă gândesc 

dacă secretarul nu a considerat că este o urgenţă aşa de mare şi a putut aştepta atâtea zile, 

de ce nu putem să aşteptăm şi noi până săptămâna viitoare când vom avea o altă şedinţă 

ordinară care este oricum înainte de 1 octombrie, când am înţeles că este termenul. Noi 

oricum am înţeles mai devreme, că după această hotărâre o să vină reţeaua şcolară 

modificată pe care trebuie să o aprobăm. Şi nu înţeleg de ce o dată cu reţeaua şcolară nu 

putea să intre şi materialul ăsta înainte, să vină amândouă materiale în şedinţa ordinară. 

Era înainte de 1 octombrie şi totul era în regulă. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înţeles. Domnul Pui, dacă nu înţelegeţi, bine până 

la urmă asta aţi făcut, aţi întrebat. Dat fiind faptul că propunerea de modificare pentru 

reţeaua şcolară trebuie să vină în urma deciziei de azi, la şedinţa ordinară de săptămâna 

viitoare nu putem să avem ambele hotărâri, trebuie să avem acum o hotărâre conform 

căreia Inspectoratul General o să vină cu o propunere de rearondare la diferite instituţii cu 



personalitate juridică  şi noi, conform acelei propuneri va trebui să modificăm. În general, 

sunt perfect de acord cu dumneavoastră că nu e bine să avem prea multe şedinţe, mai ales 

prea multe şedinţe de îndată, în acest caz, însă, urgenţa este reală. Legea zice că până în 1 

octombrie toată procedura trebuie terminată. Faptul că nu ni s-a pus în faţă această 

hotărâre alaltăieri, asta nu comentez. Evident că trebuie să o avem înainte de şedinţa 

ordinară. Dar am înţeles şi sper că toată lumea a luat ştiinţă de comentariile pe care le-aţi 

făcut. 

Dl. consilier Tamasi: - în legătură cu amendamentul formulat de dl. consilier 

Claudiu Maior, aş vrea să precizez că Ordonanţa de urgenţă  care putem să o aplicăm şi 

putem să luăm această decizie în faţa căreia suntem acum, de a transfera adminitrarea 

creşelor de la primărie către Inspectoratul şcolar, este un ordin de guvern. Noi în consiliul 

local nu putem să modificm contextul sau conţinutul acestui ordin care la art. 1 spune clar 

că aceste creşe ajung de la autoritatea publică locală la inspectoratul şcolar. Că după 

aceea ce se întâmplă, într-adevăr este foarte important menţinerea posturilor existente, 

dar Ordonanţa de urgenţă este un ordin emis de alt for şi noi în Consiliul local nu cred că 

avem posibilitatea de a amenda un ordin de ministru. În pus, după ce luăm această decizie 

astăzi, fără acel amendament propus pe care eu nu îl agreez, Inspectoratul şcolar va lua o 

decizie privind arondarea acestor creşe la anumite unităţi de învăţământ preşcolar, dar 

aceasta intră în reorganizare de reţea şcolară la care oricum, prin hotărâre de consiliu 

local va trebui să luăm decizia unde vor ajunge în final aceste creşe, cum o să fie 

arondate, rămân împreună sau ajung altundeva, dar asta urmează la şedinţa ordinară. 

Dl. consilier Kiss: - nu contest necesitatea şi urgenţa acestei hotărâri de consiliu, 

dara ş dori să vă atrag atenţia exact la ceea ce a spus colegul nostru dl. Maior şi colegul 

nostru dl. Pui, ce se va întâmpla cu acei oameni. Şi mie mi se pare inadmisibil. Totuşi 

dacă  mă uit la Ordonanţa 100, se spune că trebuie să fie implemntată încă în anul şcolar 

2019-2020. S-a prorogat termenul într-adevăr pe anul şcolar 2021 – 2022, dar eu cred că 

dl. Lobonţ ar fi trebuit să fie pregătit să nu lase în suspans nişte oameni care nu ştiu că de 

mâine s-ar putea să fie sau să nu fie angajaţi. Atât am vrut să spun.  

D-na consilier Kakassy: - Aş mai adăuga numai că  amendamentul cerut de dl. 

Maior, s-a formulat un amendament care este cuprins în Codul Muncii. Cred că legea 

stabileşte ce se întâmplă şi nu mai avem nevoie de acela, şi desigur şi dl. Tamaşi a zis 

despre hotărârea de guvern. 

Dl. consilier Kelemen: - Dl. Maior, vă menţineţi amendamentul, da? 

Dl. consilier Maior: - da, dar mai vreau să răspund la dl. Tamasi care am văzut 

că de un timp încoace … 

 Dl. consilier Kelemen: - Dl. Maior, spuneţi ceea ce trebuie, nu explicaţi că vreţi 

să vorbiţi. 

Dl. consilier Maior: - Dl. Tamasi, nu discut de arondarea creşelor. Cel puţin 

citiţi, că mi-ar plăcea să citiţi dacă aţi şti. Nu discut de arondarea creşelor. Noi am 

discutat ce se va întâmpla cu oamenii de acolo. Arondarea creşelor o faceţi luna viitoare. 

Nu discutaţi posturi la sfârşitul lunii. Astpzi discutaţi posturi, dacă mai rămâne cineva. În 

ceea ce priveşe legea d-na Kakassy, îmi pare rău că trebuie să vă contrazic puţin. În cazul 

în care dvs trasferaţi, că e clar că aveţi majoritate şi va trece, că asta este, vrem nu vrem, 

nu mai trebuie să-i băgăm pe oameni în seamă, trebuie să votăm, ca şi roboţii. Dar în 

cazul în care va trece hotărârea aşa cum este, fără să se specifice, dacă spuneţi că în lege 

există lucru acesta, nu văd de ce ar deranja pe cineva. Dar dacă trece aşa hotărârea, vă 

garantez că oamenii aceia vor rămâne pe drumuri, pentru că pe dl. Tamaşi nu o să-l mai 



intereseze săptămâna viitoare persoanele. O să-l intereseze la ce şcoală arondează. Şi din 

păcate, ăştia suntem. Astăzi spunem un lucru, mâine spunem altceva. Îmi menţin 

amendmanetul, chiar dacă nu o să treacă. 

Dl. consilier Kelemen: - Dl. consilier, va trebui să vă rog, zoom-ul îmi dă 

posibilitatea să dau mute la microfonul dvs. şi faptul că vă permiteţi să ziceţi astfel de 

lucruri, că dacă ar ştii să citească dl. Tamasi atunci ar citi, eu trebue să vă zic sincer dl. 

Maior, dacă ar trebui să dau un vot cine dintre dvs şi dl Tamasi poate să citeascp, sută la 

sută dl. Tamasi ar avea votul meu. 

Dl. consilier Maior: - Întotdeauna votul etnic va … 

Dl. consilier Kelemen: - Totdeauna vă dau cuvântul când cereţi şi am această 

aşteptare ca toată lumea să fie corectă. Aceste tipuri de declaraţii sunt, nci nu ştiu să le 

categorisesc că îmi vine în minte doar prostia, dar nu vrea să spun aşa ceva ca cel care 

conduce şedinţa. Am înţeles, vă menţineţi amendamentul. 

Dl. consilier Papuc: - Chiar dacă nu e corect a folosi şi a vota o hotărâre în 

principiu, pentru că, Consiliul local nu votează hotărâri în principiu. 

Dl. consilier Kelemen: - Dar nu este în principiu, dl. consilier. 

Dl. consilier Papuc: - Nu, am înţeles, lăsa-ţi să spun până la capăt că nu e nici o 

critică. Din formularea art. 1, practic se decide arondarea creşelor la instituţiile de 

învăţământ preşcolar cu personalitate juridică. Bun.  Din această formulare chiar reiese că 

este o hotărâre în principiu, pentru că de fapt nu hotărâm noi astpzi, ci doar în urma 

avizului conform  pe care îl va emite Inspectoratul şcolar şi reţeaua şcolarăn pe care o 

vom vota la începutul lunii octombrie la care instituţii de învăţământ le arondăm sau nu. 

Asta este una. Iar cu privire la conţinutul hotărârii şi la ce a spus şi dl. Inspector şcolar 

general, Consiliul local poate să hotărască şi să înfiinţeze un serviciu public cu 

personalitate juridică, creşele, să fie un serviciu public cu personalitate juridică, puteam 

să facem de anul trecut dar s-a prorogat această discuţie de către guvern, pentru anul 

acesta şcolar, şi de fapt aceasta este esenţa: dorim să le păstrăm la municipiu sau doprim 

să le gestioneze Inspectoratul şcola General. Eu asta văd că e esenţa subiectului. Dorim 

să degrevăm municipiul de o cheltuială suplimentară sau nu? Că de fqapt, despre asta e 

vorba. E vorba de bani, până la urmă. Dacă Inspectoratul Şcolar asigură finanţarea, 

asigură salariile, asigură absolut tot, cu privire la toate aceste lucruri, atunci putem 

discuta. Până astăzi îi .. din bugetul local. Eu cred că aceasta este esenţa discuţiei. Şi sigur 

că un amendament, şi să adăugăm la lege, nu putem să facem. Care să adauge la lege şi 

peste un ordin de ministru, o ordonanţă de urgenţă a Guvernului. Avem practic, un 

model, pe care trebuie să-l votăm sau nu. Asta este tot.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc foarte mult dl. consilier. D-ra Frunda, vă 

dau cuvântul, dar după aceea o să trec la votul proiectului de hotărâre. Bien, atunci 

începm lista cu d-ra Frunda, apoi dl. Şarlea. 

Dl. consilier Papai. – Dl. preşedinte, şi acum două zile tot am cerut cuvântul şi 

nu mi l-aţi dat. Şi aţi închis şedinţa. Vă rog frumos. 

Dl. consilier Kelemen: - Bine. Dl. Papai, aveţi şi dvs. cuvântul. 

D-na consilier Frunda: - În legătură cu cele menţionate cu colegii mei, în 

primul rând că pe noi ca şi grup UDMR nu ne interesează soarta celor aproximativ 50 de 

angajaţi ai creşelor, este absolut hilar şi nu este adevărat. Pe noi ne interesează atât viaţa 

acelor oameni cât şi viaţa copiilor care urmează sp fie înscrişi în cadrul creşelor, pe de o 

parte. Pe de altă parte, ne interesează viitorul acestui oraş şi ne interesează tpate 

modalităţile prin care noi putem să eficientizăm atât sursele de venit cât şi toate 



cheltuielile. Fapt care în cei 20 de ani trecuţi nu s-a întmplat şi în sfârşit se întâmplă şi 

este chiar interesant ca cineva să comenteze pe această temă. Pe de altă parte mi s-ar 

părea foarte corect ca acest acord de principiu, această hotărâre pe care o luăm după o 

ordonanţă de Guvern care trebuie să fie implementată la nivel local, să fie intr-un termen 

relativ scurt, să fie făcut înaintea termenului, ideea mea este că noi facem tot ce trebuie ca 

să putem eficientiza această trecere şi această cheltuială a banilor publici într-un mod mai 

eficient. Mi.aş încheia intervenţia mea printr-o rugăminte şa dori ca de acum încolo să nu 

mai avem astfel de polemici la persoana colegilor mei, pentru că aici nu este locul, nu ne 

aflăm la piaţă şi nu ne aflăm la cârciumă şi nu cred că este frumos să avem astfel de 

intervenţi în cadrul şedinţelor de consiliu. 

Dl. consilier Şarlea: - Da, este regretabil cum unii înţeleg să acuze, să atace alţi 

colegi din consiliu local. Aş vrea să spun totuşi că mă bucur că a apărut această ordonanţă 

de guvern, ordonanţa Guvernului Câţu, şi vreu să le mulţumesc colegilor din executiv, dl. 

Lobonţ şi d.lui inspector general Păşcan Sabil care s-aocupat pentru a pune în aplicare 

această ordonanţă, pentru căeu cred că chiar dacă primăria are angajaţi, are personalitate 

juridică penru aceste creşe, totuşi ele trebuie să ţină de ministerul educaţiei pentru că ri 

ştiu cel mai bine să gestioneze şi să conducă aceste instituţii. Pe de altă parte, aş vrea să 

ştiu care este  valoarea fondului de salarii pentru a cunoaşte care va fi suma exactă cu 

care vom degreva bugetul local al municipiului Târgu Mureş, ceea ce este foarte 

important în acest moment pentru că este vorba despre 50 de angajaţi care îşi vor lua 

salariile de la minister. Mai departe, pentru cei care sunt îngrijoraţi de soarta unor 

angajaţi din sistemul public, pot să spun atât că sunt foarte sigur că îşi vor găsi locuri de 

muncă şi se vor încdra perfect în privat acei bucătari, economişti, personal tesa de care ne 

face grijă astpzi. Pentru că, în momentul de faţă privatul duce lipsă de angajaţi. 

Dl. consilier Papai: - Ceea ce nu s-a discutat deloc este interesul copiilor. În 

calitate de părinte de copii şi la grădiniţă şi la creşă, credeţi.mă, cunosc foarte bine 

situaţia. Şi vă spun cum funcţionează momentan. Este o bucătărie unde se pregăteşte 

masa pentru copiii de la creşă şi de acolo se transportă în toate cele 6 creşe. În toate 

creşele sunt aceleaşi condiţii asigurate, se mănâncă la fel, meniul se face pe baze 

ştiinţifivce, cu număr de calorii calculate, etc. Noi dacă arondăm creşele la grădiniţe, în 

cele 6 creşe se va mânca diferit. Să nu vă spun că un copil de 11 luni are nevoie de altă 

alimentaţie decât un copil de grădiniţă de 6 ani. În plus, la unele grădiniţe nu se găteşte. 

Se comandă de la restaurante meniul zilei. Din punctul de vedere al copiilor, o să fie 

destul de rău, aş spune eu. Ordonanţa de guvern aferă două posibilităţi: ori arondăm 

creşele la grădiniţe, ori acordăm personalitate juridică Direcţiei creşe. Eu sincer nu văd de 

ce ar trebui să schimbăm, să stricăm un lucru care funcţionează şi care este in interesul 

copiilor. Şi în varinata asta, eu aşa am înţeles, finanţarea pentru personal o să vină de la 

minister. Deci, nu mai intervine partea financiară. Eu aş dori să păstrăm structura actuală 

şi să acordăm personalitate juridică şi să meargă bine. Puţine lucruri merg bine în oraşul 

acesta., asta este unul dintre ele, nu ar trebui săl stricm. Să ne mai dândim şi la 

posibilitatea de a construi creşe din fonduri europene dacă mergem aşa centralizat se 

poate, cum este şi acum proiect în derulare, dacă arondăm creşele la grădiniţe 

posibilitatea asta iarăşi se pierde. Propunere mea asta este să mergem cu personalitate 

juridică pentru Direcţia creşe. 

Dl. consilier Kiss: - O întrebare. Dl. Şarlea, având în vedere că face parte din 

partidul care se află la guvernare, a spus foarte sigur că acei angajaţi care vor rănâne pe 

din afară îşi vor găsi de lucru la privat. Poate, sau dvs. puteţi să-mi explicaţi mai mult?  



Dl. consilier Kelemen: - Avem anumite răspunsuri dar eu zic să trecem la 

Dl. consilier Maior: - Mai am şi eu pentru că d-na Frunda a făcut referire la 

mine. 

Dl. consilier Kelemen: - Dl. Maior, aţi luat cuvântul de 4 ori.  

Dl. consilier Maior: - Dar a făcut referire la mine. 

Dl. consilier Kelemen: - A făcut referire la dvs. fiindcă aţi luat cuvântul într-o 

manieră care chiar nu este demnă de poziţia dvs. de consiler local. Şi dvs ştiţi acest lucru. 

D-na consilier Frunda. – Dl. preşedinte, dacă-mi permiteţi, 

Dl. consilier Kelemen: - Nu vă permit. Niciunuia nu vă permit. Vreţi să intraţi în 

polemică? Aţi făcut referire la dl. Maior. Dl. Maior,  vă menţineţi amendamentul, lăsaţi-

mă să supunem la vot. 

Dl. consilier Maior: - Nu este cinstit, d-le preşedinte. Atunci, de mâine, când 

ţineţi şedinţele online o să mă duc şi eu la primărie şi o să stau acolo ca să pot lua 

cuvântul. 

Dl. consilier Kelemen: - Dar dl. Maior, dvs aţi luat cuvântul de cele mai multe 

ori. Ce nu este cinstit? Că vreţi să luaţi a 5-a oară cuvântul la dezbaterea unui proiect de 

hotărâre? 

Dl. consilier Maior: - Iau de fiecare dată când sunt atacat. 

Dl. consilier Kelemen: - Dar nu aţi fost atacat. D-ra Frunda a făcut o remarcă. 

D-na consilier Frunda. – Nu aţi fost atacat, nici nu aţi fost menţionat, dl. Maior. 

Dl. consilier Maior: - Nu m-aţi menţionat, aţi spus de mine. 

Dl. consilier Kelemen: - D-ra Frunda a făcut  o, nu vă supăraţi d-ra Frunda, nici 

dvs  u v-am dat cuvântul. Vă rog! 

Dl. consilier Maior: - D-na Csenge, un singur lucru am vrut să vă spun, dacă tot 

că adresaţi la persoana mea, cel puţin literar faceţi-o, că printr-un rugăminte,  nu înţeleg 

cuvântul. Pe aceste temă, nu înţeleg cuvântul. Am încercat să fiu cât de cât normal, dar 

văd că mă luaţi peste picior tot timpul şi atunci nici eu nu am ce face, decât să o fac şi eu. 

Cu asta, vă promit că nu mai intervin, indiferent cine ce spune. 

 Dl. consilier Kelemen: - Nu o să mai spună nimeni nimic. Aţi avut ocazia să 

terminaţi intervenţiile. Terminând această propoziţie, dl. viceprimar îmi cere cuvântul ca 

să răspundă la două întrebări. Asta este ultima intervenţie, chiar supun la vot. 

Dl. viceprimar Portik: - Dl. Şarlea a întrebat care sunt cifrele. În totalitate  

bugetul la creşe este circa 7 milioane 200 mii. Şi din acesta, fondul de salarii  4 milioane 

de lei.  

Dl. consilier Kelemen: - Stimaţi colegi, o să supun la vot materialul, dat fiind 

faptul că e şedinţă online, o să citesc nimele fiecărui consilier şi o să cer votul.  

Dl. consilier Pui: - Dl. preşdinte, procedural. La începutul şedinţei aţi intrat 

direct pe material şi nu aţi supus la vot ordinea de zi. Să nu fie probleme pe urmă. 

Dl. consilier Kelemen: - mulţumesc, dl. Pui. Acum nu pot să-mi amintesc dacă 

am supus la vot sau nu, sută la sută nu am supus la vot în forma să citesc numele fiecărui 

consilier. Procedural, o să avem două proceduri. Într-una  o să votăm ordinea de zi după 

ce am dezbătut-o şi apoi o să votm materialul.  

Supun la vot ordinea de zi. 

Tamaşi – da, Portik - da, Szabo P – da, Frunda – da, Kelemen – da, Bereczi – da, 

Kakassy – da, Iszlai nu este, Jakab – da, Szabo A – da, Venczi – da, Şarlea – da, Suciu – 

da, Gyorgy - da, Voicu – da, Pescar – da, Kiss – da, Maior – abţinere, Moldovan - 

abţinere, Papuc – da, Pui – abţinere, Bălaş – da, Papai – da. 



Cu 3 abţineri, ordinea de zi a fost aprobată. 

Dat fiind faptul că dezbaterea a avut loc, o să supun la vot forma orginală a 

proiectului de hotărâre. Dacă asta nu trece, o să trecem la votul amendamentului formulat 

de dl. Maior. 

Tamaşi – da, Portik - da, Szabo P – da, Frunda – da, Kelemen – da, Bereczi – da, 

Kakassy – da, Iszlai nu este, Jakab – da, Szabo A – da, Venczi – da, Suciu – da, Şarlea – 

da, Gyorgy - da, Voicu – da, Pescar – împotrivă, Kiss – împotrivă, Maior – împotrivă, 

Moldovan - împotrivă, Papuc  nu este, Pui – abţinere, Bălaş – da, Papai – împotrivă. 

Dl. consilier Papuc. – scuzaţi, pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - cu 16 voturi pentru, 5 voturi împotrivă şi o abţinere 

proiectul de hotărâre a trecut. 

 

Diverse   

 

Dl. consilier Papai: -  Dacă tot nu m-aţi lăsat alaltăieri, de 4 ori v-am cerut cuvântul 

la Diverse şi aţi închis şedinţa.  

Dl. consilier Kelemen: - Înseamnă că nu am auzit, dl. Papai. Data trecută era foarte 

greu să vă auzim. Dacă chiar credeţi că fac aşa ceva că nu dau cuvântul la cineva, e destul 

de… aveţi cuvântul.  

Dl. consilier Papai: -   În anul 2019 populaţia a plătit 12 sau 13 lei cu curăţenia de 

primăvară toamnă şi s-au efectuat 2 sesiuni: în primăvară  şi în toamnă. Pentru 2020 

suma a fost dublată şi s-a făcut o singură sesiune. Pentru 2021 s-a dublat şi suma 

respectivă, deja am ajuns la 50 de lei parcă, plătită de fiecare gospodărie, şi nu s-a făcut 

nimic până acum, suntem în septembrie.  Aş dori să aflu, Direcţia proaspăt înfiinţată – 

Direcţia taxe şi impozite, cum justifică încasarea acestor sume şi ce face cu ele? 

Mulţumesc. 

Dl. consilier Maior: - Aceeaşi pe care o să o pun la fiecare şedinţă până când se 

montează statuia - Grupul statuar  Şcoala ardeleană,  il mai vedem pus? Aşteptăm ..  din 

partea d-lui primar pentru că banii au fost alocaţi, o parte au fost viraţi de un an de zile, 

aşteptăm să vedem  poate ne daţi dvs.  vreun răspuns.  

Dl. consilier Kelemen: - Eu nu pot să vă dau răspuns, dar este notat şi probabil o să 

primiţi în scris. Alte intervenţii? Dl. consilier Bălaş, aş fi vrut să folosiţi ocazia că dl. 

inspector şcolar general a fost cu noi, deja, din păcate, nu mai este, să întrebaţi când încă 

dânsul era, când deschidem curţile şcolilor pentru copiii din cartiere. 

Dl . consilier Bălaş: - Dl. preşedinte, aţi văzut că am stat cuminte, şi eu voiam să 

zic multe dar am zis să nu o lungim, acum chiar m-aţi provocat, nu mă interesa ce spune 

dl. inspector şcolar, că e atributul nostru exclusiv, deci inspectorul şcolar nu avea nici o 

treabă în deschiderea curţilor, că noi trebuie să plătim pază, dacă trebuie, noi decidem, 

sunt ale noastre, deci, chiar nu mă interesează ce spune inspectorul şcolar general.  

Dl. consilier Kelemen: – Credeţi-mă că ne poate ajuta, eu nu aş … 

Dl. consilier Bălaş: - Nu ne poate ajuta cu nimic. Eu vă zic, şi dacă vorbeşte 

inspectorul, şi Soos şi toţi directorii de şcoli 3 luni, ăştia nu o să deschidă că le-au ţinut 

închise 25 de ani. Până noi nu băgăm HCL-ul şi spunem că se deschide mâine, până 

atunci nu o să se deschidă. Voi tot încercaţi să vorbiţi cu cine vreţi, că nu o să se 

deschidă, vă zic. Şi alţii au ajuns  la vorba mea dupa 5 ani. Şi cu chestia asta tot dupa 5 

ani o sa ajungeţi la vorba mea, să vedeţi că numai aşa se deschid curţile şcolilor. 



Dl. consilier Kelemen: – Sunt un mare susţinător al dvs. în această problemă, chiar 

dacă veniţi cu o iniţiativă în acest sens, eu vă susţin sută la sută. 

Dl. viceprimar Gyorgy. – As dori să-l asigur pe dl. consilier Maior că anul acesta 

va fi montat grupul statuar Şcoala Ardeleană. Să stea liniştit că-l va vedea în scurt timp. 

Dl. consilier Papai: - Una scurtă. Am văzut că în sfârşit ADP-ul începe să pună în 

aplicare hotărârile Comisiei de circulaţie, numai că ce a făcut în Piaţa Bolyai cu 

desfiinţarea acelei treceri prin parcare, nu este foarte ok, că acolo trebuia să facă locuri de 

parcare, ei au închis acum practic . 

Dl. consilier Kelemen: – Când aţi fost acolo? Sau aţi văzut doar poze pe facebook? 

Fiindcă de ieri deja, acele  

Dl. consilier Papai: - Au mutat stâlpişorii? 

Dl. consilier Kelemen: – Sunt în mijloc şi există. 

Dl. viceprimar Gyorgy. – Dacă-mi daţi voie, răspund eu d-lui Papai. A fost o 

chestie temporară de 12 ore până când  s-au făcut marcajele pentru parcări.  

Dl. consilier Papai: - a, ok! Şi acum sunt în regulă. 

Dl. consilier Kelemen: – Da. Marcajul este, adică acei stâlpi sunt în mijloc şi sunt 4 

locuri de parcare. Sau 6. 

Dl. consilier Papai: - Ok, mulţumesc.  

Dl. consilier Bălaş: - Aş dori să-mi răspundă ADP-ul la o chestiune. Pe str. Ştefan 

cel Mare, este scuarul acela cu Pseudosfera, şi acolo la un moment dar împrejmuirea 

aceea veche de pe vremea lui Bernadi s-a mai împrejmuit cu un rând de borduri. Acele 

borduri de pe vremea lui Bernadi, planul era să fie scoase, iniţial. Pe urmă, a fost o 

presiune publică şi s-a renunţat. Totuşi, vreo 3 sau 4 pietre mari, care înconjurau scuarul, 

au fost luate, şi sunt puse lângă, cam de vreo 4-5 ani. Şi mă gândeam totuşi dacă are 

cineva de gând să le pună la loc ca să fie acel scuar delimitat uniform şi frumos. Şi dacă 

nu, să se refacă cumva, că arată foarte urât acolo. Către ADP este interpelarea mea. 

Dl. consilier Kelemen: – Dacă nu sunt alte intervenţii, vă mulţumesc că aţi 

participat în număr aşa de mare, ne vedem săptămâna viitoare la şedinţa ordinară.  
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